
 1

BROI.0002.2.2020 

Protokół nr XIV/20  
z obrad XIV Sesji Rady Powiatu we Włocławku 

z dnia 28 lutego 2020 roku  

1. Otwarcie obrad XIV Sesji Rady Powiatu 
 
Pan Zygmunt Wierzowiecki – Przewodniczący Rady Powiatu we Włocławku w dniu 
28 lutego 2020 r. o godzinie 1112 otworzył obrady XIV Sesji Rady Powiatu we Włocławku.  
Powitał Panią Joannę Borowiak – Posła na Sejm RP, Pana Roberta Kwiatkowskiego Posła na 
Sejm RP, Pana Wojciecha Jaranowskiego – radnego sejmiku Województwa Kujawsko – 
Pomorskiego, Pana Adama Dominikowskiego – Komendanta Miejskiego Państwowej Straży 
Pożarnej, Pana Macieja Sadowskiego – I Zastępcę Komendanta Miejskiego Policji we 
Włocławku, st. sierżanta Tomasza Tomaszewskiego, radnych, Pana Romana Gołębiewskiego 
- Starostę Włocławskiego, Pana Jana Ambrożewicza – Wicestarostę, Panią Agatę 
Wojtkowską – Członka Zarządu, Pana Piotra Krygiera – Sekretarza Powiatu, Panią Jolantę 
Sakowską - Skarbnika Powiatu, kierowników jednostek organizacyjnych, a także 
przedstawicieli środków masowego przekazu, naczelników wydziałów a także wszystkich 
obecnych na sali obrad.  
Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Rady poinformował, iż zgodnie z art. 15 ust. 1a ustawy o samorządzie 
powiatowym, obrady rady powiatu są transmitowane on-line i utrwalane za pomocą urządzeń 
rejestrujących obraz i dźwięk. Każda osoba uczestnicząca w obradach rady powinna zapoznać 
się ze stosowną informacją zamieszczoną w BIP oraz na tablicy ogłoszeń dotyczącą ochrony 
danych osobowych.  
Przewodniczący poinformował, iż  Pan Robert Kwiatkowski – Poseł na Sejm RP stosownie 
do przepisów art. 22 ustawy o wykonywaniu mandatu posła i senatora poprosił o zabranie 
głosu w dzisiejszych obradach Rady Powiatu.  
Przewodniczący poprosił Pana Posła o zabranie głosu. 
Pan Robert Kwiatkowski – Poseł na Sejm RP poinformował, że jest członkiem dwóch 
komisji sejmowych: Infrastruktury i Cyfryzacji, i Nowych Technologii. Poseł zadeklarował 
się, że jest do dyspozycji radnych i zarządu powiatu. Problematyka dostępu do usług 
gospodarki 4.0 jest tematem o charakterze ogólnopolskim. Klub Nowej Lewicy Razem, 
w którym zasiada poseł,  występuje z ważnymi inicjatywami – próba opodatkowania 
cyfrowych gigantów. Przychody i zyski generowane przez te firmy na terenie Polski idą do 
innych krajów. Wymaga to odpowiedniej legislacji. Być może takie regulacje będą potrzebne 
na poziomie Unii Europejskiej. Obszar działania Komisji Infrastruktury może spotkać się 
z zainteresowaniem rady. Pan Poseł jest członkiem dwóch stałych podkomisji – ds. Ruchu 
drogowego oraz ds. Kolei. We Włocławku odbyły się konsultacje dotyczące przebiegu 
połączeń kolejowych łączących Włocławek i inne miasta z planowanym przez rząd 
centralnym portem komunikacyjnym. Jest planowany w różnych wariantach przebieg trasy S-
10 oraz autostradowej A-50. Funkcjonowanie autostrady może oddziaływać na życie 
gospodarcze subregionu. Dobrze rozwinięta infrastruktura, to jest to co może zachęcić 
polskich przedsiębiorców do rozwijania zakładów. Pan Poseł RP powiedział, że złożył 
deklaracje na ręce Pana Przewodniczącego, oraz wszystkich radnych, że jeśli pojawią się 
problemy dotyczące zwłaszcza dwóch obszarów (spraw związanych z cyfryzacją i nowymi 
technologami bądź spraw infrastrukturalnych) to pozostaje do dyspozycji. Zobowiązanie, 
jakie wziął poseł przyjmując mandat Posła RP, uważa za wiążące i aktualne, weryfikowalne 
każdego dnia pracy. Kolejną kwestią jest przedstawiona przez Zarząd Województwa 
Kujawsko – Pomorskiego strategia rozwoju województwa do roku 2030. Pan Poseł zachęcił 
do zapoznania się z tym projektem. Dokument jest obecnie w fazie dyskusji. Będzie stanowił 
podstawę do sporządzania wniosków o dofinansowanie i włączenie do różnego rodzaju 
programów operacyjnych, programów spójności i innych, które w ramach nowej perspektywy 
unijnej będą lub nie, przekazywały subregionom naszego województwa środki finansowe. 
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Miejsce i rola subregionu włocławskiego nie jest wystarczająco zaznaczona. Jeżeli dokument 
zostanie przyjęty i będzie obowiązującym, to później będzie trudniej uzyskiwać 
dofinansowania, dotacje itd. W tej sprawie Pan Poseł też jest do dyspozycji. Pan Poseł spotkał 
się z Marszałkiem Województwa Kujawsko - Pomorskiego. Starostwo jest w kontakcie ze 
stosownymi władzami. Potrzebna jest koordynowana współpraca i praca, żeby szanse 
rozwojowe subregionów zostały w tym dokumencie należycie zabezpieczone.  
Przewodniczący Rady podziękował Panu Posłowi za deklarację współpracy. Mieszkańcy 
powiatu i starostwo skorzysta z pomocy w razie potrzeby. Przewodniczący zapytał Pani 
Joanny Borowiak – Posła na Sejm RP czy chce zabrać głos? 
Pani Joanna Borowiak – Poseł na Sejm RP stwierdziła, że jest dobra współpraca z Panem 
Starostą, Powiatem Włocławskim. Powiat otrzymuje duże środki rządowe, wielomilionowe 
dotacje z Funduszu Dróg Samorządowych. Należy być zadowolonym, że powiat sięga po 
rozwiązania proponowane przez rząd PiS.  Dzisiejsza sesja Rady Powiatu we Włocławku 
zawiera ważne punkty. Pani Poseł wyraziła zadowolenie, że może uczestniczyć w obradach 
rady. Dotychczas było często tak, że kiedy były obrady rady powiatu, to obradował sejm, 
bądź były obrady komisji. Pani Poseł poinformowała, że pracuje w trzech komisjach: 
Edukacji, Nauki i Młodzieży, Komisji Polityki Społecznej i Rodziny oraz jest 
Przewodniczącą Sejmowej Komisji Polityki Senioralnej. Seniorowie są bardzo ważną grupą 
społeczną. Pani Poseł stwierdziła, że oddaje się do dyspozycji, jako przewodnicząca komisji, 
w zakresie zaciśnięcia współpracy dla dobra w seniorów. Rada Powiatu będzie w dniu sesji 
przyjmowała informację na temat bezpieczeństwa mieszkańców powiatu z zakresu spraw 
związanych z funkcjonowaniem i działalnością Policji oraz PSP. Są też przewidziane dotacje 
dla ratownictwa wodnego. Ważnym punktem jest punkt związany z poszerzeniem granic 
administracyjnych Miasta Włocławka. Jest to temat, który spowodował pewne 
nieporozumienia. Takie rozwiązanie, jeżeli będzie przyjęte, pozwoli na połączenie 
komunikacyjne, odciążające ruch miasta Włocławka, a łącząc się z drogą, która była 
wyremontowana w 2018 r. z inicjatywy Pani Poseł przez Lasy Państwowe. Radni muszą mieć 
przede wszystkim na względzie dobro powiatu. Pani Poseł życzyła radnym jak najlepszych 
głosowań i decyzji dla mieszkańców Powiatu Włocławskiego. Była informacja o Centralnym 
Porcie Komunikacyjnym nt. szprychy. Będzie ona przebiegała zgodnie z planem przez 
Włocławek. Obecnie trwają konsultacje. Będą trwały do 10 marca br. Dobrze byłoby, aby 
samorząd wziął udział w konsultacjach dotyczących Centralnego Portu Komunikacyjnego. 
Pani Poseł jest w tym temacie w bezpośrednim kontakcie z Ministrem Panem Marcinem 
Horałą, który niebawem przedstawi decyzje jakie zapadną. Pani Poseł życzyła owocnych 
obrad. 
Przewodniczący Rady podziękował Pani Poseł za wystąpienie i za deklarację współpracy. 
Ponad podziałami można osiągnąć duże cele, nie zważając na przeciwności z korzyścią dla 
mieszkańców.  
Pan Roman Gołębiewski – Starosta Włocławski podziękował posłom za obecność na sesji, 
za to, że problemy samorządu powiatowego są dostrzegane i jednocześnie poprosił o wsparcie 
w przyszłości. Polityka na poziomie gminy i powiatu kończy się w dniu wyboru, w dniu 
pierwszej sesji, a teraz wszyscy są powołani do tego, aby rozwiązywać problemy 
mieszkańców. Pan Starosta podziękował za dotychczasowe wsparcie, po stronie rządowej 
i samorządowej, za środki przekazane na inwestycje drogowe, za środki przekazane na 
inwestycje sportowe, edukacyjne. Z niecierpliwością czeka się na rozstrzygnięcie kolejnej 
transzy Funduszu Dróg Samorządowych. Obecnie są rozstrzygane zamówienia publiczne. 
Zostało też złożonych kilka programów społecznych do Ministerstwa Edukacji. Starosta jest 
w stałym kontakcie z Panią Poseł na temat jednego projektu. Kolejne dwa bardzo duże 
wnioski poszły do Regionalnego Programu Województwa Kujawsko – Pomorskiego. Są 
skierowane nie tylko dla uczniów, ale dla wszystkich mieszkańców Powiatu Włocławskiego.  
Pan Starosta poprosił o wsparcie w dwóch kluczowych sprawach. Sprawy infrastrukturalne są 
ważne. W tej kadencji powiat chciałby zrealizować bardzo ważną inwestycję – budowę 
Powiatowego Centrum Zdrowia. Obecnie SPZPS mieści się w 4 lokalizacjach, tj.: ul. 
Szpitalna, ul. Łady, ul. Radosna, ul. Stodólna. Podjęło się trud i zobowiązanie, aby tą 
inwestycję poprowadzić.  Będzie to największa (kubaturowo  i kwotowo) inwestycja służąca 
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nie tylko mieszkańcom powiatu, ale całej okolicy. W skali roku obsługiwanych jest 300 tys. 
pacjentów. W dniu wczorajszym zostały podpisane ostatnie akty notarialne. Teren u zbiegu 
ul. Wyszyńskiego i ul. Szpitalnej jest w pełni we władaniu Powiatu Włocławskiego. Można 
zatem opracowywać dokumentację na inwestycję. Pan Starosta poprosił przedstawicieli 
samorządu województwa, posłów, o wsparcie tematu, który jest ważny w regionie 
włocławskim. Pan Starosta poprosił o wsparcie w zakresie, o czym mówił Pan Poseł Robert 
Kwiatkowski – strategii Województwa Kujawsko – Pomorskiego. Rozpoczęły się prace nad 
strategią. Pan Starosta w swoich wystąpieniach mówił, że nie  można pozwolić na to, aby była 
przyjęta strategia o priorytetowej roli aglomeracji bydgosko – toruńskiej. Tak jak Polska 
wschodnia ma specjalne preferencje w traktowaniu środków unijnych, budżetowych, takie 
preferencje powinna mieć wschodnia strona województwa Kujawsko – Pomorskiego.  
Odpowiedzialnością jest, aby w tej dziedzinie podjąć zdecydowane działania, aby nie 
zamknąć drogi na przyszłość. Pan Starosta podziękował posłom za obecność na sesji, za 
wsparcie. Pan Starosta życzył,  aby obrady Rady Powiatu we Włocławku zainteresowały 
posłów i przebiegły w miłej atmosferze. 
  

2. Stwierdzenie quorum 
 
Przewodniczący Rady poprosił o potwierdzenie swojej obecności poprzez włożenie karty do 
czytnika i przyciśniecie odpowiedniego przycisku.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że aktualnie w obradach Rady Powiatu bierze udział 21 
radnych, co wobec ustawowego składu Rady Powiatu wynoszącego 21 radnych stanowi 
wymagane quorum, a zatem obrady są prawomocne. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
Wydruk obecności stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
Wydruk reasumpcji stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  
  
3. Przedstawienie porządku obrad oraz rozpatrzenie ewentualnych wniosków w sprawie 
jego zmiany. 
 
Przewodniczący Rady  poinformował,  iż w materiałach na sesję radni otrzymali porządek 
obrad XIV Sesji Rady Powiatu we Włocławku. Zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy o samorządzie 
powiatowym - Rada Powiatu może wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną 
większością głosów ustawowego składu Rady.  
Zgodnie z § 17 ust. 3 Statutu Powiatu Włocławskiego - z wnioskiem o uzupełnienie lub 
zmianę porządku obrad może wystąpić radny, komisja, klub radnych, zarząd, starosta. 
Wniosek powinien zawierać uzasadnienie faktyczne.  
Przewodniczący Rady zapytał – czy któryś  z uprawnionych podmiotów chciałby w tej chwili 
zgłosić wniosek o  uzupełnienie lub zmianę ustalonego porządku obrad XIV sesji ? Radni nie 
złożyli wniosków.  
W związku z brakiem propozycji zmian, to Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek 
obrad składa się z 23 punktów i przystąpił  do realizacji porządku obrad dzisiejszej sesji.  
Porządek obrad stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

 
4. Przyjęcie protokołu nr XIII/20 z dnia 31 stycznia 2020 r. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z paragrafem 27 ust. 1 pkt 3 Statutu Powiatu 
Włocławskiego został sporządzony protokół z obrad XIII Sesji, który był do wglądu w Biurze 
Rady i Ochrony Informacji oraz w Biuletynie Informacji Publicznej.  
Do dnia dzisiejszego nie zgłoszono zastrzeżeń lub poprawek do protokołu.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy sprzeciwu, a sprzeciwu nie było, to 
powiedział, że będzie uważał, że rada powiatu przyjęła protokół nr  XIII/20 z dnia 31 stycznia 
2020 r. 
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5. Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 
31 stycznia 2020 r. do dnia 18 lutego 2020 r. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego 
z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 19 lutego 2020 r. do dnia sesji. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z art. 12 pkt 4 ustawy o samorządzie 
powiatowym oraz § 69 Statutu Powiatu – Rada Powiatu rozpatruje sprawozdanie z wykonania 
uchwał rady i jego działalności między sesjami oraz  sprawozdanie starosty z działalności 
zarządu od dnia przekazania radzie sprawozdania zarządu z wykonania uchwał rady i jego 
działalności pomiędzy sesjami do dnia sesji.  
Radni otrzymali sprawozdanie Zarządu Powiatu, a  w dniu dzisiejszych obrad - sprawozdanie 
Starosty.  
Przewodniczący Rady ogłosił przerwę celem zapoznania ze sprawozdaniem starosty. 
Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady i zapytał  czy są uwagi do 
przedstawionego sprawozdania?  
Radni nie wnieśli uwag.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 28 lutego 2020 r. przyjęła 
Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 
31 stycznia 2020 r. do dnia 18 lutego 2020 r. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego 
z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 19 lutego 2020 r. do dnia sesji. 
 
Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 
31 stycznia 2020 r. do dnia 18 lutego 2020 r. stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 19 
lutego 2020 r. do dnia sesji stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uznania skargi na Dyrektora Domu 
Pomocy Społecznej w Wilkowiczkach za bezzasadną.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że w dniu 15 stycznia 2020 r. wpłynęła do Rady Powiatu 
skarga na działalność Dyrektora DPS w Wilkowiczkach.  
Przewodniczący poprosił  Pana Tomasza Jezierskiego – Przewodniczącego Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji o przedstawienie prac nad projektem uchwały.   
Pan Tomasz Jezierski – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 
poinformował, że komisja na posiedzeniu w dniu 28 stycznia 2020 r. rozpatrywała skargę na 
działalność dyrektora DPS w Wilkowiczkach oraz zapoznała się z wyjaśnieniami dyrektora 
DPS. W dniu 11 lutego 2020 r. odbyło się drugie posiedzenie komisji, podczas którego 
opracowała i jednogłośnie przyjęła projekt uchwały w sprawie uznania skargi na dyrektora 
Domu Pomocy Społecznej w Wilkowiczkach za bezzasadną.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem 
procedury głosowania poprosił o uzupełnienie paragrafu 4, gdzie jest mowa o wejściu w życie 
uchwały daty – 28 lutego 2020 r.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził procedurę 
głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 19  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 1  
1 osoba obecna niegłosująca  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 lutego 2020 r. została podjęta.  
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Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uznania skargi na Dyrektora Domu 
Pomocy Społecznej w Wilkowiczkach za bezzasadną stanowi załącznik nr 9 do niniejszego 
protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 lutego 2020 r. w sprawie uznania skargi na 
Dyrektora Domu Pomocy Społecznej w Wilkowiczkach za bezzasadną stanowi załącznik nr 
10  do niniejszego protokołu. 
 
7. Raport roczny o stanie bezpieczeństwa w mieście i powiecie włocławskim, i wynikach 
pracy Komendy Miejskiej Policji we Włocławku w 2019 r.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że Komendant Miejski Policji we Włocławku przedłożył 
na obrady Rady Powiatu raport roczny o stanie bezpieczeństwa w mieście i powiecie 
włocławskim w roku 2019 i wynikach pracy komendy policji.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Mariusza Bladoszewskiego – Przewodniczącego 
Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedstawienie prac nad 
analizą raportu.  
Pan Mariusz Bladoszewski – Przewodniczący Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego poinformował, że w dniu 20 lutego 2020 r. odbyło się posiedzenie 
komisji, podczas którego komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała raport roczny 
o stanie bezpieczeństwa w mieście i powiecie włocławskim, i wynikach pracy Komendy 
Miejskiej Policji we Włocławku w 2019 roku.   
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym raportem.  
Radni nie podjęli dyskusji. Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu 
sprzeciwu, a głosu sprzeciwu nie było,  to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 
28 lutego 2020 roku przyjęła raport roczny o stanie bezpieczeństwa w mieście i powiecie 
włocławskim, i wynikach pracy Komendy Miejskiej Policji we Włocławku w 2019 roku.   
 
Raport roczny o stanie bezpieczeństwa w mieście i powiecie włocławskim, i wynikach pracy 
Komendy Miejskiej Policji we Włocławku w 2019 roku stanowi załącznik nr 11 do 
niniejszego protokołu.  
 
8. Informacja Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej we Włocławku 
o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego, o zagrożeniach pożarowych 
i zabezpieczeniu powodziowym powiatu za 2019 rok wraz z realizacją Programu 
zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku 
publicznego dla Miasta Włocławek i Powiatu Włocławskiego na lata  2019-2023” 
w części dotyczącej Powiatu Włocławskiego w 2019 roku. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że Komendant Miejski Państwowej Straży Pożarnej we 
Włocławku przedłożył informację o stanie bezpieczeństwa w 2019 r.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Mariusza Bladoszewskiego – Przewodniczącego 
Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedstawienie prac nad 
analizą informacji.  
Pan Mariusz Bladoszewski – Przewodniczący Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego poinformował, że w dniu 20 lutego 2020 r. odbyło się posiedzenie 
komisji, podczas którego komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała informację 
Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej we Włocławku o stanie bezpieczeństwa 
przeciwpożarowego, o zagrożeniach pożarowych i zabezpieczeniu powodziowym powiatu za 
2019 rok wraz z realizacją Programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony 
bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego dla Miasta Włocławek i Powiatu 
Włocławskiego na lata 2019-2023” w części dotyczącej Powiatu Włocławskiego 
w 2019 roku. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożoną informacją.  
Radni nie podjęli dyskusji.  
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Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było,  to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 28 lutego 2020 r. przyjęła 
informację Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej we Włocławku o stanie 
bezpieczeństwa przeciwpożarowego, o zagrożeniach pożarowych i zabezpieczeniu 
powodziowym powiatu za 2019 rok wraz z realizacją Programu zapobiegania przestępczości 
oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego dla Miasta Włocławek 
i Powiatu Włocławskiego na lata  2019-2023” w części dotyczącej Powiatu Włocławskiego 
w 2019 roku. 
 
Informacja Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej we Włocławku o stanie 
bezpieczeństwa przeciwpożarowego, o zagrożeniach pożarowych i zabezpieczeniu 
powodziowym powiatu za 2019 rok wraz z realizacją Programu zapobiegania przestępczości 
oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego dla Miasta Włocławek 
i Powiatu Włocławskiego na lata  2019-2023” w części dotyczącej Powiatu Włocławskiego 
w 2019 roku stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  
 
9. Informacja Dyrektora w sprawie zbycia, oddania w dzierżawę, najem, użytkowanie 
oraz użyczenia aktywów trwałych Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku za 2019 r.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że dyrektor SPZPS we Włocławku stosownie do przepisu 
paragrafu 8 pkt 1 uchwały nr XXIII/242/13 Rady Powiatu we Włocławku z dnia 17 czerwca 
2013 r.  przekazał podmiotowi tworzącemu informację o zbyciu, oddaniu w dzierżawę, 
najem, użytkowanie oraz użyczenie na rzecz jednego podmiotu. 
Przewodniczący poprosił Panią Ewę Kończyńską – Przewodniczącą Komisji Zdrowia i Spraw 
Społecznych o przedstawienie prac nad informacją.  
Pani Ewa Kończyńska – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, iż w dniu 12 lutego 2020 r. odbyło się posiedzenie komisji, podczas którego 
komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała informację Dyrektora SPZPS w sprawie 
zbycia, oddania w dzierżawę, najem, użytkowanie oraz użyczenia aktywów trwałych 
Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2019 r. 
Przewodniczący Rady poprosił  Pana Włodzimierza Bogdana Kaczmarka – 
Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad informacją.  
Pan Włodzimierz Kaczmarek – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował, iż Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 21 lutego br. 
analizowała Informację dotyczącą zbycia, oddania w dzierżawę, najem, użytkowanie oraz 
użyczenia aktywów trwałych Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku za 2019 r. Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
informację. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożoną informacją. 
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było,  to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 28 lutego 2020 roku przyjęła 
Informację Dyrektora w sprawie zbycia, oddania w dzierżawę, najem, użytkowanie oraz 
użyczenia aktywów trwałych Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku za 2019 r.  
 
Informacja Dyrektora w sprawie zbycia, oddania w dzierżawę, najem, użytkowanie oraz 
użyczenia aktywów trwałych Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku za 2019 r. stanowi załącznik nr 13 do niniejszego 
protokołu. 
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10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę 
na okres 3 lat terenu pod parking Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku znajdującego się przy ul. Szpitalnej 6a w trybie 
bezprzetargowym.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy wydzierżawienia na okres 
3 lat terenu pod parking SPZPS we Włocławku.  
Przewodniczący poprosił Pana Włodzimierza Bogdana Kaczmarka – Przewodniczącego 
Komisji Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Włodzimierz Kaczmarek – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 21 lutego br. 
analizowała projekt uchwały dotyczący wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę pod parking 
SPZPS we Włocławku w trybie bezprzetargowym.  
Komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to przed rozpoczęciem 
procedury głosowania poprosił o uzupełnienie paragrafu 3 gdzie jest mowa o wejściu w życie 
uchwały daty – 28 lutego 2020 r.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził  
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania:  
Za – 21  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała  
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 lutego 2020 r. w sprawie wyrażenia zgody na oddanie 
w dzierżawę na okres 3 lat terenu pod parking Samodzielnego Publicznego Zespołu 
Przychodni Specjalistycznych we Włocławku znajdującego się przy ul. Szpitalnej 6a w trybie 
bezprzetargowym została podjęta.  
 
Projekt uchwały  Rady Powiatu we Włocławku w sprawie wyrażenia zgody na oddanie 
w dzierżawę na okres 3 lat terenu pod parking Samodzielnego Publicznego Zespołu 
Przychodni Specjalistycznych we Włocławku znajdującego się przy ul. Szpitalnej 6a w trybie 
bezprzetargowym stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  
Uchwała  Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 lutego 2020 r. w sprawie wyrażenia zgody 
na oddanie w dzierżawę na okres 3 lat terenu pod parking Samodzielnego Publicznego 
Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku znajdującego się przy ul. Szpitalnej 6a 
w trybie bezprzetargowym stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 
 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na 
lata 2020 – 2027. 
  
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmian w załączniku nr 1 i nr 
2.  
Przewodniczący poprosił Pana Włodzimierza Kaczmarka – Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Włodzimierz Kaczmarek – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 21 lutego br. 
analizowała projekt uchwały dotyczący zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2020 – 2027. Komisja jednogłośnie, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.  
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Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem procedury głosowania, poprosił  o uzupełnienie 
paragrafu 3 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 28 lutego 
2020 r. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania:  
Za – 21  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 lutego 2020 r. o zmianie uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2020 – 2027 została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku o zmianie uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2020 – 2027 stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 lutego 2020 r. o zmianie uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2020 – 2027 stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 
 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, iż projekt uchwały dotyczy zmian w planie dochodów 
i wydatków na podstawie wniosków dysponentów środków budżetowych. Przewodniczący 
poprosił o uzupełnienie w podstawie prawnej uchwały w miejscu kropek numeru uchwały, tj. 
nr 214/20 z dnia 13 lutego 2020 r. oraz publikatora (Dziennik Urzędowy Województwa 
Kujawsko – Pomorskiego z 2020 r. poz. 988). 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Włodzimierza Bogdana Kaczmarka – Przewodniczącego 
Komisji Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Włodzimierz Kaczmarek – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował, iż Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 21 lutego br. 
analizowała projekt uchwały dotyczący zmian w budżecie powiatu na rok 2020.  Komisja 
jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to poprosił 
o uzupełnienie paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 28 lutego 2020 
r. Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto  jest za podjęciem uchwały wraz ze zmianą 
w podstawie prawnej i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 21 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia  28 lutego 2020 roku o zmianie uchwały Rady Powiatu 
we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020 została 
podjęta. 
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Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku o zmianie uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020 stanowi 
załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia  28 lutego 2020 roku o zmianie uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020 
stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.  
 
13. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 
stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu 
terytorialnego za rok 2019.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z art. 30 a ust. 4 Karty Nauczyciela radni 
otrzymali sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 
stopniach awansu zawodowego za 2019 rok.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Karola Matusiaka - Przewodniczącego Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu o przedstawienie prac nad sprawozdaniem. 
Pan Karol Matusiak – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu powiedział, 
że w dniu 20 lutego br. odbyło się posiedzenie Komisji, która jednogłośnie, pozytywnie 
zaopiniowała sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 
poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę 
samorządu terytorialnego za rok 2019.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad sprawozdaniem. 
Radni nie podjęli dyskusji. Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu 
sprzeciwu, a głosu sprzeciwu nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu  
28 lutego 2020 r. przyjęła Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 
poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę 
samorządu terytorialnego za rok 2019.  
 
Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 
awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego za 
rok 2019 stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu.  
 
14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ogłoszenia zasad postępowania 
w sprawach udzielania dotacji celowych podmiotom uprawnionym do wykonywania 
ratownictwa wodnego.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy określenia zasad, na 
podstawie których będą udzielane dotacje podmiotom uprawionym do wykonywania 
ratownictwa wodnego. 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Mariusza Bladoszewskiego – Przewodniczącego 
Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedstawienie prac nad 
projektem uchwały.  
Pan Mariusz Bladoszewski – Przewodniczący Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego poinformował, że w dniu 20 lutego 2020 r. odbyło się posiedzenie 
komisji, podczas którego komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
w sprawie ogłoszenia zasad postępowania w sprawach udzielania dotacji celowych 
podmiotom uprawnionym do wykonywania ratownictwa wodnego.  
Przewodniczący Rady poprosił  Pana Włodzimierza Kaczmarka – Przewodniczącego 
Komisji Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Włodzimierz Kaczmarek – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował, iż Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 21 lutego br. 
analizowała projekt uchwały dotyczący ogłoszenia zasad postępowania w sprawach 
udzielenia dotacji celowych podmiotom, które są uprawnione do wykonywania ratownictwa 
wodnego. Komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
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Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, to kto jest za podjęciem uchwały  i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 20 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0 
1 osoba obecna niegłosująca 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia  28 lutego 2020 roku w sprawie ogłoszenia zasad 
postępowania w sprawach udzielania dotacji celowych podmiotom uprawnionym do 
wykonywania ratownictwa wodnego została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie ogłoszenia zasad postępowania 
w sprawach udzielania dotacji celowych podmiotom uprawnionym do wykonywania 
ratownictwa wodnego  stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia  28 lutego 2020 roku w sprawie ogłoszenia 
zasad postępowania w sprawach udzielania dotacji celowych podmiotom uprawnionym do 
wykonywania ratownictwa wodnego stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu. 
 
15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyznania w roku 2020 dotacji na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowalne przy zabytkach wpisanych do 
rejestru zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego oraz jej wysokość.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy przyznania dotacji na 
prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 
rejestru zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego.  
W dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali projekt uchwały z zaznaczonymi poprawkami 
literowymi (załącznik nr 27 do niniejszego protokołu). 
Przewodniczący Rady poprosił  Pana Karola Matusiaka – Przewodniczącego Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Karol Matusiak – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
poinformował, że w dniu 20 lutego br. odbyło się posiedzenie Komisji Edukacji, Kultury 
i Sportu, podczas którego komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
w sprawie przyznania w roku 2020 dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 
roboty budowalne przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków na obszarze Powiatu 
Włocławskiego oraz jej wysokość. 
Przewodniczący Rady poprosił  Pana Włodzimierza Kaczmarka – Przewodniczącego 
Komisji  Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Włodzimierz Kaczmarek – Przewodniczący Komisji  Budżetu i Finansów 
poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 21 lutego br. 
analizowała projekt uchwały dotyczący przyznania w roku 2020 dotacji na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowalne przy zabytkach wpisanych do rejestru 
zabytków, które znajdują się na obszarze Powiatu Włocławskiego. Komisja jednogłośnie, 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.    
Radny Kazimierz Kaca powiedział, że radni otrzymali materiał bardzo obszerny, ale radny 
żałuje, że na sali nie ma obecnych autorów tego dokumentu. Radny chciałby podziękować  
autorom tego dokumentu. Radni dawno nie otrzymali tak dogłębnie opracowanego materiału 
pokazującego historyczne tereny. Tu się rodziła na tych terenach Polska, tu znajdują się 
kościoły 800-letnie, tu są piękne zabytki począwszy od drewnianego kościoła w Modzerowie, 
kościół w Brześciu Kujawskim aż po Kłóbkę. Radni mogą być dumni z tego, że są 
mieszkańcami historycznych terenów. To są miejsca o jakich regiony mogą tylko marzyć. 
Program, który radni otrzymali odzwierciedla to, co się działo przez 1000 lat. Radny poprosił 
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starostę, zarząd i całą radę, aby w przyszłym roku środki zostały zwiększone na dotacje na 
prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowalne przy zabytkach wpisanych do 
rejestru zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego. Należy podziękować księżom, 
opiekunom tych zabytków, którzy wkładają wysiłek w ich utrzymanie. To nie są tylko środki 
z budżetu powiatu, są to również środki z ministerstwa, od sejmiku wojewódzkiego. 
Podziękowania należą się dla Urzędu Marszałkowskiego, ponieważ od kilkunastu lat te środki 
są też przekazywane. Radny podziękował Pani Poseł, że ministerstwo daje na ten cel środki.  
Następnie radny podziękował Radzie Powiatu we Włocławku, że dotacje na zabytki są 
kontynuowane. Zabytki odzwierciedlają teren historyczny powiatu włocławskiego. Na 
początku były tylko wieszane tabliczki na zabytkach. Parafie nie są w stanie same wykonać  
prac, aby zabytki uratować. Radny podziękował samorządowi powiatowemu, że zadanie jest 
kontynuowane i poprosił starostę, aby w przyszłorocznym budżecie środki były uwzględniane 
w granicach 10-20% więcej.  
Na przestrzeni wielu lat niektóre kościoły uległy zniszczeniu. Niektóre były w złej sytuacji, 
jak np. kościół Pustynka. Gdyby nie wsparcie środków finansowych z Ministerstwa, 
Województwa i powiatu,  gminy, to tego kościoła nie byłoby. W imieniu Wspólnoty 
Samorządowej był zgłaszany wniosek dotyczący pałacu w Brzeziu. Należy wysłać pismo do 
wojewody. Stan własnościowy, który nie jest uregulowany doprowadza do sytuacji, że od 2,5 
roku nie można zamknąć sprawy. Nie musi być uchwała Rady Powiatu we Włocławku. 
Wojewoda powinien określić jakiś kierunek działania w tym zakresie, żeby można było 
wykonać dalsze poczynania. W poprzedniej kadencji radny Matusiak i Śledziński pytali o te 
sprawy. Program pan radny przeczytał w całości i jest dumny, że mieszka na tym terenie i że 
są pracownicy, którzy potrafią dokonać takiego opracowania i przedstawić  jak wygląda teren 
historyczny.  Radny poprosił o wsparcie na historyczne zabytki.   
Pan Roman Gołębiewski – Starosta Włocławski podziękował za pochwałę materiału 
dotyczącego Programu Ochrony Zabytków przygotowanego przez Zarząd Powiatu. Jeżeli 
chodzi o dotacje, to obecny zarząd zmienił filozofię przyznawania dotacji. Są one 
przyznawane w jednakowej wysokości dla wszystkich wnioskodawców.  Wszystkie wnioski 
złożone przez proboszczów parafii zostały otrzymały jednakową kwotę dofinansowania. 
Zyskało to akceptację środowiska duchownego. W tym kierunku będzie się szło  
w przyszłości. O kwotach w przyszłym budżecie będzie się dyskutować przy uchwalaniu 
budżetu. Od wielu lat jest ta sama kwota.  Wiele ważnych problemów udało się rozwiązać. 
Jeżeli chodzi o pałac w Brzeziu, to dyskutuje się o tym od początku kadencji. Do wojewody 
poszło kilka pism. Cały czas otrzymuje się taką samą odpowiedź, że do momentu zakończenia 
procesu spadkowego w sądzie w Warszawie, wojewoda nie może stwierdzić ważności decyzji 
o przejęciu majątku na samorząd powiatu. Postępowanie do tego momentu jest zawieszone. 
Teraz trudno powiedzieć co byłoby, gdyby zachować się inaczej. Nie jest tajemnicą, że proces  
sprzedaży trwał dość długo nikogo nie obwiniając. Były problemy z podpisaniem aktu 
notarialnego. Inwestując w ten majątek można spotkać się z zarzutem, że nie inwestuje się 
w nie swój majątek. Z kolei nie inwestując można spotkać się z zarzutem, że doprowadza się 
do degradacji majątku. Nie można przeprowadzić procesu sprzedaży. Przedstawiciele 
pewnych podmiotów, rodzin są wyspecjalizowane w takich procesach i może to być proces 
długotrwały. Starosta podziękował za pozytywną opinię przygotowanego przez zarząd 
powiatu programu. Pan Starosta wniósł o poparcie uchwały o udzieleniu dotacji w jednakowej 
wysokości dla wszystkich wnioskodawców, proboszczów parafii z terenu Powiatu 
Włocławskiego.  
Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos?  
W związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady przed  
rozpoczęciem procedury głosowania poprosił o uzupełnienie paragrafu 4, gdzie jest mowa 
o wejściu w życie uchwały daty – 28 lutego 2020 r.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za podjęciem uchwały wraz z poprawkami  
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania:  
Za – 21 
Przeciw – 0  
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Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia  28 lutego 2020 roku w sprawie przyznania w roku 2020 
dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowalne przy zabytkach 
wpisanych do rejestru zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego oraz jej wysokość 
została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie przyznania w roku 2020 dotacji na 
prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowalne przy zabytkach wpisanych do 
rejestru zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego oraz jej wysokość stanowi załącznik 
nr 29 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia  28 lutego 2020 roku w sprawie przyznania 
w roku 2020 dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowalne przy 
zabytkach wpisanych do rejestru zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego oraz jej 
wysokość stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu.  
 
16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Opieki 
nad Zabytkami Powiatu Włocławskiego na lata 2020 – 2023.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że  Powiatowy Program Opieki nad Zabytkami został 
opracowany na lata 2020 – 2023. W dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali projekt uchwały 
z zaznaczoną poprawką (załącznik nr 31 do niniejszego protokołu). 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Karola Matusiaka – Przewodniczącego Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Karol Matusiak– Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
poinformował, że w dniu 20 lutego br. odbyło się posiedzenie Komisji Edukacji, Kultury 
i Sportu, podczas którego komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Opieki nad Zabytkami Powiatu Włocławskiego 
na lata 2020 – 2023.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos w tej sprawie? 
Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady  przed  rozpoczęciem procedury 
głosowania poprosił o uzupełnienie paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały 
daty – 28 lutego 2020 r.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za podjęciem uchwały wraz z poprawką 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-21 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia  28 lutego 2020 roku w sprawie przyjęcia Powiatowego 
Programu Opieki nad Zabytkami Powiatu Włocławskiego na lata 2020 – 2023 została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu 
Opieki nad Zabytkami Powiatu Włocławskiego na lata 2020 – 2023 stanowi załącznik nr 32 
do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia  28 lutego 2020 roku w sprawie przyjęcia 
Powiatowego Programu Opieki nad Zabytkami Powiatu Włocławskiego na lata 2020 – 2023 
stanowi załącznika nr 33 do niniejszego protokołu. 
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17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia opinii w przedmiocie włączenia 
do Miasta Włocławek części terytorium Gminy Włocławek.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że  projekt uchwały dotyczy wyrażenia pozytywnej 
opinii w sprawie zmiany granic administracyjnych Miasta Włocławek poprzez włączenie 
części terytorium Gminy Włocławek do Miasta Włocławek. Przewodniczący Rady poprosił 
Pana Mariusza Bladoszewskiego –Przewodniczącego Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Mariusz Bladoszewski – Przewodniczący Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego poinformował, że w dniu 20 lutego 2020 r. odbyło się posiedzenie 
Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego, podczas którego Komisja 
jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia opinii 
w przedmiocie włączenia do Miasta Włocławek części terytorium Gminy Włocławek. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Radny Wojciech Zawidzki powiedział, że szkoda, iż na dzisiejszej sesji nie ma obecnych 
przedstawicieli najbardziej zainteresowanych samorządów tj. Gminy Włocławek, ponieważ 
uchwała jej dotyczy. Szkoda również, że w uchwale nie ma podanych wyników konsultacji 
przeprowadzonych w Gminie Włocławek i jaką decyzję podjęła Rada Gminy Włocławek. 
Radny nie jest przeciwko zmianom, które są zawarte w uchwale, aby poprawiać warunki dla 
całego powiatu i Miasta Włocławka. Nie można jednak tolerować czegoś takiego, że zawsze 
rację ma „większy.”  To nie jest ta droga, którą rada powinna popierać. Radny posiada 
informacje na podstawie artykułu Pani Małgorzaty Goździalskiej, że  w konsultacjach na 740 
oddanych głosów, 706 głosów wyraziło sprzeciw. Jeśli rada ma wyrażać swoją opinię, to rada 
powinna się wstrzymać lub być przeciwna, aby nie działać przeciwko danej gminie. 
Rozumiejąc potrzeby Włocławka i rozumiejąc rozwiązanie problemu komunikacji  nie można 
lekceważyć głosu społeczeństwa mieszkającego na tym terenie.  To się dzieje w całym kraju, 
„większy” ma rację, „mniejszy” nie ma racji. Radny wniósł o zdjęcie tego projektu uchwały  
z porządku obrad i przesunięcie go na kolejną sesję, na którą zostaną zaproszeni 
przedstawicie Gminy Włocławek, aby przedstawili wyniki konsultacji oraz zdanie samorządu 
na ten temat.  Radny na podstawie tego uzasadnienia, które zostało przedstawione, nie może 
zagłosować za podjęciem tej uchwały.  
Radny Kazimierz Kaca powiedział, że kilka minut temu dziękował za pięknie opracowany 
materiał. Radny nie ma uwag do uzasadnienia do projektu uchwały, ale ma uwagi do 
załącznika. Radny zna powiat. W Gazecie Tu i Teraz została ładnie przedstawiona mapa 
przedstawiająca zmianę granic Gminy Włocławek. Na mapie stanowiącej załącznik do 
uchwały trudno odróżnić drogi gminne od dróg powiatowych i wojewódzkich, trudno również 
określić granice gminy. Radny pojechał w teren i zobaczył, o które grunty chodzi. Radny 
uważa, że dróg nigdy nie jest za dużo. Konsultacje się odbyły i okazuje się, że mieszkańcy 
tego nie chcą, to radny chciałby usłyszeć jakie jest stanowisko Rady Gminy Włocławek. Rada 
Powiatu wydaje tylko opinie, a Rada Gminy Włocławek podejmuje stanowisko. Radny czytał 
wypowiedź  Pani Wójt, że proponowana przez władze Włocławka powierzchnia przejęcia aż 
180 ha gruntów zlokalizowanych na terenie Gminy Włocławek budzi wśród mieszkańców 
wątpliwości. Według radnego rada powinna otrzymać więcej danych, chyba  że w dniu 
dzisiejszym zostaną przedstawione szersze informację. Nie to, że radni są przeciwni, 
ponieważ w poprzedniej kadencji Rada Powiatu we Włocławku przekazała odcinek drogi 
powiatowej i współpraca między samorządami powinna być. Fakt jest taki, że korki na tym 
odcinku drogi są duże. Ówczesna Pani Wiceprezydent  zapewniała, że na ukończeniu jest 
dokumentacja przebudowy ul. Jana Pawła II. W tym samym czasie powiat kończył projekty 
pod budowę budynku, który jest już na ukończeniu. Radny uważa, że przebudowa 
usprawniałby ruch. Dobrze byłoby, aby na dzisiejszej sesji byli przedstawiciele 
zainteresowanych samorządów, aby przekonali radnych do tego tematu. Radny powiedział, że 
radni nie są przeciwni przekazaniu tych gruntów, ale te dokumenty powinny być 
dopracowane i jeśli rada ma podejmować decyzje, to powinna mieć wyczerpujące dane na ten 
temat. Ruch na drogach z roku na rok wzrasta i w przyszłości tą drogą będzie trudno 
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przejechać. Według radnego są to zbyt pochopnie podejmowane decyzje. Radny poprosił 
o wyjaśnienie wątpliwości.  
Starosta Włocławski powiedział, że rozumie to, iż jest to temat polityczny i radni próbują 
zaistnieć i to wykorzystać. Starosta się temu nie dziwi, ponieważ taka jest rola opozycji. 
Starosta jest mieszkańcem Gminy Włocławek, gminy, która bezpośrednio tą sprawą jest 
zainteresowana. Ustawodawca po to wprowadził konsultacje na poziomie gminy i na 
poziomie powiatu, aby te dwa samorządy wypowiedziały się na temat danych rozwiązań lub 
ich kolizji, przeszkód, czy też dobrego wpływu na  realizowane zadania. Jest to powierzchnia 
180 ha gruntów, jest to obszar lasu, który nie dotyczy żadnego mieszkańca. Ponadto jest to 
obszar, który będzie zawsze lasem i nie wpływa to na dochody, podatki ani na 
funkcjonowanie. Starosta pamięta argumentacje ówczesnej rady powiatu, w sprawie 
przekazania odcinka drogi powiatowej w struktury dróg wojewódzkich po to, aby można było 
zrealizować budowę budynku administracyjnego przy ul. Stodólnej. Problem przejazdu przez 
osiedle Michelin nie dotyczy tylko mieszkańców osiedla Michelin. Dotyczy to mieszkańców 
Gminy Włocławek, Gminy Choceń, Gminy  Chodecz, Gminy Boniewo, Gminy Lubraniec, 
Gminy Izbica Kujawska i wielu innych. Starosta poprosił, aby nie odbierać tego tak, że 
staroście ta koncepcja się podoba. Rada ma wypowiedzieć się na temat ewentualnych 
przeszkód z poziomu powiatu. Starosta popierał przekazanie drogi powiatowej pod struktury 
wojewódzkie, aby można było przebudować Michelin ponieważ to służy mieszkańcom. Pani 
Poseł wspomniała w swojej wypowiedzi problem przedłużenia ul. Wiejskiej. Ten problem 
udało się rozwiązać. Jeśli udałoby się to zrealizować w takiej lub innej formie to z pewnością 
będzie ona z korzyścią dla wszystkich mieszkańców tego regionu. Przewodnim celem rady 
powinno być dobro mieszkańców. Rada podejmie decyzje w formie głosowania. Tematu nie 
można odkładać, ponieważ rada powiatu jest obligowana terminem 3 miesięcy na wyrażenie 
opinii. Zarząd powiatu długo się zastanowił nad tym jaki projekt uchwały przygotować. 
Starosta jest w najtrudniejszej sytuacji, ponieważ wie, jaki jest wynik konsultacji i jak to 
wygląda. Radni powinni sobie odpowiedzieć na pytanie - w jakim  świetle postawiłby się 
samorząd powiatu jakby wydał negatywną opinię co do inwestycji, która może służyć 
mieszkańcom regionu. Jeśli zmiana miałaby wpływ na jednego mieszkańca powiatu, który 
tam mieszka, przedsiębiorstwa, stowarzyszenia, które tam istnieje, to dyskusja byłaby inna. 
Rada powiatu rozmawia o 180 ha gruntów leśnych. Termin realizacji inwestycji to temat na 
inną dyskusję. Starosta przedstawia sytuację jaka jest na dzień dzisiejszy, a rada powiatu 
podejmie właściwą decyzję. Mimo  wszystko warto, aby Powiat Włocławki współpracował ze 
wszystkimi samorządami zarówno naszych gmin, jak i sąsiadami. Starosta nigdy nie odebrał 
traktowania powiatu jako samorządu większego lub niższego rzędu. Starosta stara się ze 
wszystkimi stronami dyskusji,  rozmawiać po partnersku. Został złożony wniosek, a decyzja 
należy do  Rada Powiatu we Włocławku. Jeśli rada jest na „nie”, to starosta prosi o podanie 
argumentu z poziomu powiatu oraz przedstawienie uchwały negatywnej z właściwym 
uzasadnieniem, ponieważ taka jest konstrukcja prawna. 
Radny Wojciech Zawidzki powiedział, że protestuje przeciwko rzucaniu haseł, że to jest gra 
polityczna. To nie jest żadna gra polityczna. Radni nie są zainteresowani grami politycznymi. 
W wypowiedzi radni zaznaczyli, że nie są przeciwni rozwiazywaniu problemu Miasta 
Włocławka. Jeśli w uzasadnieniu uchwały nie ma decyzji jaką podjęła Rada Gminy 
Włocławek i nie ma przedstawicieli samorządów, którzy wyjaśniliby dlaczego się 
sprzeciwiają a opierają się konsultacjach, to jak rada powiatu ma podjąć decyzję wbrew tej 
społeczności. Według radnego tak się nie postępuje. Trzeba wysłuchać głosów „za” 
i „przeciw”. Jest tylko stanowisko Miasta Włocławek i nic więcej. Radni nie mówią na temat  
poprawy funkcjonalności komunikacji we Włocławku, tu jest mowa o przekazaniu terenów 
wbrew społeczności Gminy Włocławek i Rady Gminy Włocławek. Gmina Włocławek 
stanowi 1/13 powiatu. Radny zwrócił się do Starosty, aby tak prozaicznych tematów nie 
uważać za gry polityczne.  
Radny Jerzy Pawłowski powiedział, jest to rozwiązanie polegające na rozszerzaniu granic, 
ale jest również możliwość współdziałania trzech jednostek samorządu terytorialnego, które 
podejmują uchwały i przystępują do realizacji projektu drogi, czy szlaku komunikacyjnego 
i rozwiązują ten problem. Mogą przystąpić wszystkie trzy samorządy, określając swoje 
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finansowanie i współdziałają. To jest metoda, którą wiele samorządów budowało drogi 
i może budować dalej. Tak określają ustawy o samorządzie gminnym i powiatowym. Radny 
kierowałby się w tym kierunku, aby współdziałać i realizować tą inwestycje wspólnie przez 3 
jednostki samorządu terytorialnego: Powiatu Włocławskiego,  Gminy Włocławek i Miasta 
Włocławek.  
Radny Kazimierz Kaca powiedział, że radny Wojciech Zawidzki zadał pytanie, czy jest 
informacja na temat sesji Rady Gminy Włocławek i jaki jest wyniki głosowania nad uchwałą? 
Starosta Włocławski odpowiedział, że sesja odbyła się i uchwała została zaopiniowana  
w sposób negatywny zgodnie  z konsultacjami. Starosta nie ocenia tego rozwiązania, czy ono 
jest słuszne, czy niesłuszne. Nie należy odbierać starosty jako zwolennika lub przeciwnika 
tego rozwiązania. Starosta uczulił radnych na fakt, że prawodawstwo polskie mówi jasno: 
gmina ma swoje kompetencje, powiat ma swoje kompetencje, województwo ma swoje 
kompetencje. To samo prawo mówi o tym, że gmina przeprowadza konsultacje 
z mieszkańcami i wydaje swoją opinię, i pewnie nikt by się nie odważył na miejscu władz 
gminy podjąć inną decyzję niż taką, która była wynikiem konsultacji. Starosta zwrócił się do 
Pana radnego Jerzego Pawłowskiego i powiedział, że można mówić o współpracy wszystkich 
samorządów, ale doskonałym przykładem takiej współpracy jest dokończenie ulicy Wiejskiej. 
Wszystkie 3 samorządy odgradzały się od tego odcinka drogi i nikt nie chciał być za niego 
odpowiedzialny. Dopiero udało się zrobić w ostatnich latach dzięki Nadleśnictwu Włocławek. 
Jeśli radny jest w stanie przekonać radnych tej sali i radnych gminy Włocławek, aby 
współuczestniczyli w budowie drogi, która będzie budowana na terenie lasu, która nie będzie 
prowadzić do ani jednego ich mieszkańca, to można takiego rozwiązania szukać. Może to być 
bardzo trudne. Starosta nie wie czy miasto wykona tą inwestycję. Starosta nie chciałby, aby 
samorząd powiatu postawiony był w świetle, że jest negatywnie nastawiony do inwestycji 
infrastrukturalnych skierowanych do mieszkańców. W ocenie starosty w żaden sposób nie 
koliduje to z działaniami powiatu i tylko w tym zakresie wydawana jest opinia, a  i tak 
ostateczną decyzję czy te opinie będą pozytywne, czy negatywne podejmie Premier i jego 
kancelaria.  
Radny Kazimierz Kaca w imieniu Klubu Radnych Wspólnoty Samorządowej poprosił 
o 3 minuty przerwy. 
Przewodniczący Rady ogłosił przerwę 
Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady  
Przewodniczący Rady zapytał czy są jeszcze jakieś uwagi? 
Wobec braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem 
procedury głosowania poprosił o uzupełnienie paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie 
uchwały daty – 28 lutego 2020 r.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził procedurę 
głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-14 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-3 
Wydruk głosowania stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu.  
Radny Kazimierz Kaca zwrócił uwagę, że podczas głosowania powinny paść pytania kto 
jest za podjęciem uchwały? Kto się jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 
Przewodniczący Rady wyjaśnił, że radni głosują poprzez naciśniecie odpowiednich 
przycisków na pulpicie : za (Z zielony), przeciw (P czerwony), wstrzymuje się (W żółty ).  
Przewodniczący Rady poinformował, że na wniosek Klubu Radnych Wspólnoty 
Samorządowej zostanie przeprowadzona reasumpcja głosowania. Przewodniczący Rady 
przystąpił do reasumpcji głosowania.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził procedurę 
głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-15 
Przeciw-0 
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Wstrzymało się-6 
Wydruk głosowania stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia  28 lutego 2020 r. w sprawie wyrażenia opinii 
w przedmiocie włączenia do Miasta Włocławek części terytorium Gminy Włocławek została 
podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie wyrażenia opinii w przedmiocie 
włączenia do Miasta Włocławek części terytorium Gminy Włocławek  stanowi załącznik nr 
36 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia  28 lutego 2020 roku w sprawie wyrażenia 
opinii w przedmiocie włączenia do Miasta Włocławek części terytorium Gminy Włocławek 
stanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu. 
 
18. Sprawozdanie z działalności Komisji Infrastruktury i Rozwoju Rady Powiatu we 
Włocławku w 2019 r.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że Komisja Infrastruktury i Rozwoju  sporządziła za 
rok 2019 sprawozdanie ze swojej działalności.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Bogdana Domżalskiego - Przewodniczącego Komisji 
Infrastruktury i Rozwoju o przedstawienie prac nad sprawozdaniem.  
Pan Bogdan Domżalski - Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Rozwoju 
poinformował, że  Komisja Infrastruktury i Rozwoju w dniu 24 stycznia br. opracowała 
i przyjęła sprawozdanie ze swej działalności w 2019 roku. W imieniu Komisji 
Przewodniczący Komisji wniósł o przyjęcie sprawozdania.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem.  
Wobec braku głosu sprzeciwu Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu we 
Włocławku w dniu 28 lutego 2020 r. przyjęła Sprawozdanie z działalności Komisji 
Infrastruktury i Rozwoju Rady Powiatu we Włocławku w 2019 r.  
 
Sprawozdanie z działalności Komisji Infrastruktury i Rozwoju Rady Powiatu we Włocławku 
w 2019 r. stanowi załącznik nr 38 do niniejszego protokołu. 
 
19. Sprawozdanie z działalności Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Powiatu we 
Włocławku w 2019 r. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu  sporządziła za 
rok 2019 sprawozdanie ze swojej działalności.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Karola Matusiaka - Przewodniczącego Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu  o przedstawienie prac nad sprawozdaniem.  
Pan Karol Matusiak - Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
poinformował, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu na posiedzeniu w dniu 20 lutego 2020 
roku opracowała i jednogłośnie 5 głosami „za” przyjęła projekt sprawozdania z działalności 
Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Powiatu we Włocławku w 2019 roku.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem.  
Wobec braku głosu sprzeciwu, Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu we 
Włocławku w dniu 28 lutego 2020 r. przyjęła Sprawozdanie z działalności Komisji Edukacji, 
Kultury i Sportu Rady Powiatu we Włocławku w 2019 r.  
 
Sprawozdanie z działalności Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Powiatu we 
Włocławku w 2019 r. stanowi załącznik nr 39 do niniejszego protokołu. 
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20. Sprawozdanie z działalności Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Powiatu 
we Włocławku w 2019 r. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych  sporządziła 
za rok 2019 sprawozdanie ze swojej działalności.  
Przewodniczący Rady poprosił Panią Ewę Kończyńską - Przewodniczącego Komisji Zdrowia 
i Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad sprawozdaniem.  
Pani Ewa Kończyńska - Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, że Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 12 lutego 
2020 roku opracowała i jednogłośnie przyjęła projekt sprawozdania z działalności Komisji 
Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Powiatu we Włocławku w 2019 roku.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem.  
Wobec braku głosu sprzeciwu, Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu we 
Włocławku w dniu 28 lutego 2020 r. przyjęła Sprawozdanie z działalności Komisji Zdrowia 
i Spraw Społecznych Rady Powiatu we Włocławku w 2019 r.  
Sprawozdanie z działalności Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Powiatu we 
Włocławku w 2019 r. stanowi załącznik nr 40 do niniejszego protokołu. 
 
21. Sprawozdanie z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu we 
Włocławku w 2019 roku.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że Komisja Skarg, Petycji i Wniosków sporządziła za 
rok 2019 sprawozdanie ze swojej działalności.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Tomasza Jezierskiego - Przewodniczącego Komisji 
Skarg, Wniosków i Petycji o przedstawienie sprawozdania. 
Pan Tomasz Jezierski - Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 
poinformował, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji na posiedzeniu w dniu 28 stycznia 
2020 roku opracowała i jednogłośnie 5 głosami „za” przyjęła projekt sprawozdania 
z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu we Włocławku w 2019 roku.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem.  
Wobec braku głosu sprzeciwu, Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu we 
Włocławku w dniu 28 lutego 2020 r. przyjęła Sprawozdanie z działalności Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji  Rady Powiatu we Włocławku w 2019 roku. 
Sprawozdanie z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  Rady Powiatu we 
Włocławku w 2019 roku stanowi załącznik nr 41 do niniejszego protokołu.  
 
22. Oświadczenia radnych. 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że w ramach realizacji tego punktu mogą być 
wygłaszane lub składane na piśmie do protokołu wyłącznie oświadczenia radnych. 
Przypominam, że interpelacje i zapytania składane są na piśmie do przewodniczącego rady, 
który przekazuje je niezwłocznie staroście.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chce wygłosić lub złożyć na piśmie do 
protokołu oświadczenie?  
Radny Jan Ambrożewicz powiedział, że może w przyszłości należałoby zmieniać porządek 
obrad i interpelacje oraz sprawy różne były na początku obrad. W tej chwili, jeśli radni mają 
ważne sprawy, to przekonują sami siebie, ponieważ osoby zaproszone już opuściły salę. Jest 
to problem, ale radny ma nadzieję, ze głos radnego zostanie przekazany przez Pana 
Przewodniczącego Rady lub ktoś kiedyś odsłucha te informacje.  Radny złożył wniosek 
w imieniu dzieci uczęszczających do Samorządowego Zespołu Placówek Oświatowych 
w Chodczu, gdzie mieści się szkoła podstawowa, przedszkole i żłobek samorządowy. Będzie 
tam budowana inwestycja strategiczna, nie tylko dla Gminy Chodecz, ale dla części powiatu 
włocławskiego. Chodzi o budowę drogi Szczerkowo-Kowal. Obok tych placówek ta droga 
będzie przebiegać. Radny w imieniu najmłodszych mieszkańców poprosił, aby 
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w przygotowaniu projektu do tej budowy uwzględnić zainstalowanie sygnalizacji świetlnej 
przy Samorządowym Zespole Placówek Oświatowych w Chodczu. Następnie radny poruszył 
temat zagrożenia wystąpieniem koronawirusa, który zbliża się do granic kraju. Radny nie wie, 
czy Wydział Zarzadzania, Administracji i Bezpieczeństwa opracował sposób postępowania 
w przypadku wystąpienia podejrzenia danej jednostki na terenie placówek powiatowych 
(szkoły, dps-y, placówki opiekuńczo-wychowawcze). Jest to wszystko proste i jasne, kiedy 
choroby nie ma na danym terenie. Dobrze byłoby, aby dyrektorzy tych palcówek wiedzieli 
jakie są zasady i jak mają postępować. 
Pan Piotr Krygier - Sekretarz Powiatu powiedział, że w toku dyskusji pojawiła się uwaga, 
co do materiałów sporządzonych i przekazanym radnym przez urząd Starostwa Powiatowego 
tj. załącznika do jednej z uchwał. Tak jak było do tej pory radni wszystkie materiały 
otrzymują w kopiach czarno-białych, jest to powodowane względami ekonomicznymi. 
Naturalnie, jeśli rada zechciałaby przeznaczyć dużo większe środki na odpowiedni sprzęt 
i  materiały  kolorowe, to takie materiały byłyby przekazywane. Statut przewiduje możliwość 
doręczania materiałów formie elektronicznej.  Ten załącznik, który jest w oryginale 
prawidłowy i przejrzysty, można wtedy w wersji elektrycznej otrzymać i sprawdzić co w nim 
jest.  Sekretarz zachęcił do korzystania z tej formy. Niektóry radni z tej formy korzystają. Po 
pierwsze jest to korzystne ze względu na sprawność doręczeń, praktycznie po wysłaniu 
znajdują się na elektronicznych skrzynkach pocztowych, a  po drugie korzystne dla budżetu 
powiatu.  
Radny Kazimierz Kaca podzielił pogląd Pana Wicestarosty, że dobrze byłoby, aby 
w pierwszych punktach porządku obrad znalazły się oświadczenia radnych. Powiat to nie 
tylko uchwały, które są podejmowane, ale są sprawy, które powinno się omawiać. Radny 
powiedział, ż w miesiącu wrześniu mówił o temacie dróg wojewódzkich, mijają miesiące,  
czas ucieka, a rada powiatu nadal tylko rozmawia.  Radny ceni Pana Sekretarza Powiatu, ale 
poprosił o udostepnienie kserokopii pisma, które wyszło do Marszałka Województwa 
Kujawsko-Pomorskiego potwierdzone za zgodność z oryginałem, przez Pana Sekretarza 
Powiatu, niezależnego, pierwszego urzędnika z datą, nr z dziennika korespondencyjnego. 
Radny zwróci się do Pana Marszałka czy takie pismo wpłynęło.  Jest to informacja jawna 
i radni mogą mieć do niej wgląd. Radny powiedział, że ufa Panu Sekretarzowi, ponieważ 
potrafił ówczesnemu staroście odmówić podpisania pisma, jeśli było niezgodne z prawem. 
Trzeba o tym temacie mówić. Budowa obwodnicy Brześcia Kujawskiego rozpocznie się za 4-
5 lat.  W dniu wczorajszym radny wspólnie z radnym Wojciechem Zawidzkim odwiedzili 
Brześć Kujawski. Radny przejechał się drogą wojewódzką, która jest remontowana i na 
odcinku 17 km  tylko 8 osób pracowało. W Brześciu Kujawskim tak jak było tak jest, nic się 
nie dzieje. Rada doszła do konsensu w przypadku przekazania gruntów, radni mieli swoje 
zdanie. To jest temat istotny, ważny z punktu widzenia kilku gmin, ale drogi wojewódzkie to 
jest priorytet. Radni wiedzą, że to nie jest w kompetencjach rady, ale to nie znaczy, że mają 
udawać, że nie ma tematu i mówić, że wszystko jest w porządku. Punkt widzenia zależy od 
punktu siedzenia. Drogi wojewódzkie, to jest strategiczna sprawa. Obwodnica będzie. 
Ówczesny Burmistrz Brześcia Kujawskiego – Pan Wojciech Zawidzki doprowadził do tego, 
żeby na terenie gminy Brześć Kujawski powstały tereny inwestycyjne. To jest jego główna 
zasługa. Jeśli Rada Powiatu we Włocławku będzie silna, to starosta będzie miał poparcie. 
Radny żałuje, że salę opuścił Pan Wojciech Jaranowski, ponieważ radny chciał, aby te słowa 
wysłuchał. Raz na obradach sesji jest Pan radny Stanisław Pawlak, innym razem Pan 
Wojciech Jaranowski, a jeszcze innym razem Pani Aneta Jędrzejewska. Należy zacząć mówić 
o rzeczach strategicznych. Drogi wojewódzkie są strategicznymi sprawami. Nie należy 
zwieszać głów i mówić, że się nic nie dzieje. Pozostała kwestia rozwoju Chodcza, Lubrańca, 
Chocenia, Izbicy Kujawskiej, Kowala, Brześcia Kujawskiego, Baruchowa. To są drogi 
wojewódzkie. Radny zgodził się z Panem Wicestarostą, że bezpieczeństwo w pierwszej 
kolejności, ale rozwój w drugiej kolejności.  Nikt nie zainwestuje w te gminy, jeśli nie będzie 
dróg wojewódzkich. W przeciwnym razie będzie można mówić o szybszym tempie rozwoju. 
Jeśli rada przychyli się do wniosku radnego, to będzie bardzo wdzięczny.  
Przewodniczący Rady sprostował, że na sali obecna jest Pani Dyrektora Biura Poselskiego 
Pana Roberta Kwiatkowskiego, która wszystko notuje. Pani poseł Borowiak zwalniała się 
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u  Przewodniczącego Rady, ponieważ miała spotkanie, Pan Jaranowski nie informował 
Przewodniczącego dlaczego opuszcza obrady. Przewodniczący Rady poinformował, że 
podpisywał pismo do Marszałka Województwa Kujawsko-Pomorskiego i poprosił Biuro 
Rady i Ochrony Informacji o przygotowanie kserokopii.  
Starosta Włocławski powiedział, że pismo może zostać rozdane nawet po sesji. W staroście 
budzi zdziwienie fakt, że radni zakładają jakąś niepewność w osobie Pana Przewodniczącego 
Rady czy też Starosty Włocławskiego. Nie ma z tym najmniejszego problemu, może to zostać 
niezwłocznie udostępnione. Działalność powiatu jest transparentna, przejrzysta. Jeśli chodzi 
i drogi wojewódzkie, to starosta słyszy wiele głosów, są one słuszne i się z nimi zgadza.  
Liczą się realne działania. Wszyscy na tej Sali, co do sytuacji dróg wojewódzkich, zgadzają 
się w 100%. Odnośnie tego, że powiat włocławski jest regionem zaniedbanym pod tym 
względem i w tym temacie, nie ma żadnej dyskusji. Starosta zwrócił się z inicjatywą, by 
w  momencie opracowania strategii ostre stanowisko w imieniu lokalnych samorządów 
powiatu, miasta, wójtów, burmistrzów podjąć. Jest ono w trakcie opracowywania i na pewno 
zostanie podjęte, aby region nie został zapomniany. Na początku sesji starosta prosił 
wszystkich o wsparcie  i z czystym sumieniem cały czas radnych o to prosi. Malutkie 
światełka w tunelu się pokazały, ponieważ Starosta stara się działać i rozmawiać realnie 
z  przedstawicielami samorządów województwa. W ostatnim czasie Starosta wieczorem 
jechał drogami wojewódzkimi do Izbicy Kujawskiej oraz do Chodcza i twierdzi, że są to 
drogi śmierci. Z tych małych światełek w tunelu została wydana przez Zarząd Województwa 
zgoda na ogłoszenie przetargu na odcinek drogi Kowal- granice województwa. 
W perspektywie miesiąca – dwóch ten przetarg  ma być fizycznie ogłoszony przez nową 
spółkę. Jest zgoda na ogłoszenie przetargu dla obwodnicy Lubrańca. Starosta prowadził 
kilkukrotne rozmowy z przedstawicielami ZDW, Departamentem Infrastruktury Zarządu 
Województwa odnośnie newralgicznego odcinka chodnika od nowo budowanej szkoły. Cały 
ten odcinek jest newralgiczny i tutaj nie ma żadnych wątpliwości. Z ostatnich ustaleń wynika, 
że w ramach najbliższego konkursu RPO na ścieżki rowerowe przez ZDW zostanie złożony 
wniosek na przebudowę tego odcinka około 1 km. Na podstawie dokumentacji 
opracowywanej właśnie przez samorząd gminy Chodecz mają być przejścia dla pieszych, to 
co Wicestarosta słusznie wnosił. Starosta ma nadzieję, że chociaż w taki sposób takie doraźne 
problemy są rozwiązywane. Zarząd Powiatu stara się rozmawiać i przedstawiać problem 
w wielu aspektach. Wystąpienia starosty publiczne i medialne o tym mówią, może nie są tak 
ekspresyjne, jak pana radnego, ale Starosta stara się merytorycznie ten temat przedstawiać. 
On jest ważny, kluczowy i nie do końca jest to zadanie powiatu. Starosta podziękował Panu 
Przewodniczącemu Rady za to, że zwrócił się z  wnioskiem, z prośbą o dyskusję na tej sesji. 
Starosta ma nadzieję, że uda się taką dyskusję przeprowadzić.  
Radna Ewa Kończyńska zapytała czy w ostatnim czasie były narady sztabu kryzysowego na 
temat zakażenia koronawirusem? Czy zostały wydane jakieś dyspozycje? Jeśli na terenie 
powiatu wystąpiłoby zakażenie wirusem, to czy włocławski szpital jest zdolny obsłużyć tych 
pacjentów? Czy trzeba tych pacjentów odsyłać do szpitala w Toruniu? Wojewódzki  Szpital 
Specjalistycznych we Włocławku coraz słabiej funkcjonuje. Mówi się o zamykaniu 
oddziałów. Od wielu lat nie ma oddziału zakaźnego, oddziału chirurgii dziecięcej i bardzo 
trudno obsługiwać pacjentów w tym zakresie. Jeśli taki wirus zbliża się, trzeba przewidzieć co 
należy robić z pacjentami. Ponadto radna odniosła się do przejazdów kolejowych w mieście 
Włocławek, które są zakorkowane. Radna zapytała, czy Pan Starosta może współpracować 
z Prezydentem Miasta w tym temacie, aby to rozwiązać. Powstanie nowych marketów 
powoduje na ul. Kapitulnej ogromne korki. Radna poprosiła Starostę, aby w tym temacie 
poczynił jakieś kroki. 
Starosta Włocławski powiedział, że jeśli chodzi o sytuację zdrowotną, to wszyscy zdają 
sobie sprawę, w jakim znajdują się miejscu. Jest problem ogólnopolski rozwiązywany przede 
wszystkim w szpitalach. Szpital prowadzony jest przez samorząd województwa. Na tę chwilę 
nie było potrzeby zwoływania sztabu kryzysowego, ponieważ powiat bezpośrednio tych 
zadań nie realizuje. Może nie należy wywoływać tematu, aby ten problem naszego regionu 
nie dotknął. Jest inny problem, który już zaczyna dotykać powiat, to jest ASF. Wszystko 
wskazuje na to, że  w najbliższym czasie jedna z tych stref żółtych sięgnie pewnej granicy 
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województwa. Ma być wybudowany przez służby „płot”, który będzie wykonany w sposób 
doraźny ze środków chemicznych, aby ta migracja dzików od strony powiatu płockiego 
w kierunku powiatu nie następowała. Dotyczy to Gminy Włocławek (tereny Dębów, 
Adaminowa), Gminy Baruchowo, Gminy Lubień Kuj. Takie rzeczy mają się w najbliższym 
czasie zdarzyć. Starosta jest w stałym kontakcie z Wojewódzkim Lekarzem Weterynarii oraz 
Powiatowym Lekarzem Weterynarii. Jest to stricte ich zadanie. Na tę chwilę ogniska tego 
wirusa na terenie powiatu nie ma. Oby ich nie było, bo będą z tego ogromne problemy. 
Starosta ma nadzieję, że służbom rządowym uda się obydwa wirusy zatrzymać. Cały czas 
starosta deklaruje wsparcie samorządu oraz sztabu kryzysowego. Jeśli chodzi o przejazdy na 
terenie Miasta Włocławka, to jest to zadanie stricte władz Miasta Włocławek. Powiat jedynie 
może się  z takimi wnioskami zwrócić do Prezydenta, ponieważ są one zasadne. To pokazuje 
jak słuszna była decyzja i zgoda na poszerzenie granic Miasta o wydaniu pozytywnej opinii. 
Często te rzeczy infrastrukturalne przenikają się do mieszkańców i przejazdy na terenie 
miasta nie są tylko problemem mieszkańców miasta, ale również powiatu włocławskiego, 
ponieważ na co dzień wszyscy do miasta przyjeżdżają. Sprawa przejazdu na ul. Kaliskiej 
toczy się od wielu lat. Jest problem polegający na tym, że ten przejazd znajduje się zbyt 
blisko dworca i z jakiś powodów nie udało się tego zrobić. Starosta nie chce szczegółowo na 
to pytanie odpowiadać, ponieważ jest to zadanie stricte władz miasta, na które powiat nie ma 
żadnego wpływu.  
Przewodniczący Rady powiedział, że na jego ręce wpłynęło pismo od Pana Karola 
Matusiaka Przewodniczącego Klubu Radnych PSL, w którym informuje, że  zgodnie z § 4 
ust. 2 Regulaminu Klubu Radnych Polskiego Stronnictwa Ludowego  przy Radzie Powiatu 
we Włocławku,  od dnia 24.02.2020 roku Pan radny Jacek Ledzion jest członkiem Klubu 
Radnych PSL.  
Przewodniczący Rady powiedział, że Pan radny Kazimierz Kaca jest usatysfakcjonowany, 
ponieważ nie dowierzał, że pismo do Marszałka Województwa Kujawsko-Pomorskiego 
zostało wysłane. Przewodniczący Rady poinformował, że w piśmie zostało zaznaczone, że 
jest to wniosek radnych: Pana Kazimierza Kacy, Pana Wojciecha Zawidzkiego oraz Pana 
Marka Jaskulskiego. Radni powinni być zadowoleni.  
 
23. Zamknięcie XIV Sesji Rady Powiatu we Włocławku.  
 
W związku ze zrealizowaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady w dniu 28 lutego 2020 
r. o godzinie 1400zamknął XIV Sesję Rady Powiatu we Włocławku.  
  
 

Przewodniczący Rady  
 

Zygmunt Stanisław Wierzowiecki  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Ze Starostwa Powiatowego we Włocławku protokołowały: 
1) Katarzyna Dąbrowska – Czerwińska ……………. 
2) Marta Grzegórska ………………………………. 


